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Informativna sluzba Srpske pravoslavne crkve
SAOPSTENJE PATRIJARSIJE

23. jun 2000. godine
SAOPSTENJE ZA JAVNOST
U vezi informacija u sredstvima informisanja o jucerasnjoj poseti delegacije Srba sa Kosova i Metohije 
Njegovoj Svetosti Patrijarhu srpskom G. Pavlu, u Tanjugovoj informaciji objavljene su i neke netacnosti i 
pogresne interpretacije.
Naime, objavljeno je da ce Patrijarh nastojati da se ispune zahtevi delegacije da se manastir Gracanica 
vrati svojoj nameni. Tako nesto Njegova Svetost nije mogao reci, posto manastir Gracanica nikada od 
svog osnivanja, pa i za citavo ovo nesrecno vreme do danas nije gubio svoj status. 
I u ovim teskim vremenima manastir Gracanica vrsi svoju crkvenu, duhovnu, humanu i sveukupnu brigu 
o srpskom narodu. Uz to je prihvatio i proterano svestenstvo i monastvo sa drugih podrucja Kosova i 
Metohije.
Patrijarh je pozvao clanove delegacije, a preko njih i sve ostale Srbe na Kosovu i Metohiji na potrebnu 
slogu i zajednistvo u ovim teskim vremenima, na vernost Bogu i sluzenje rodu uz prevazilazenje 
partijskih deoba i podela.
Ovom prijemu je prisustvovao i Njegovo Visokopreosvestenstvo Mitropolit crnogorsko-primorski G. 
Amfilohije.

SAOPSTENJE PO TANJUG-u
Patrijarh Pavle prihvatio zahtev kosmetskih Srba
Delegacija Srba sa Kosova i Metohije, na celu sa predsednikom Srpske nacionalne skupstine (SNS) za
Kosovski okrug Slobodanom Ilicem, urucila je juce patrijarhu srpskom gospodinu Pavlu peticiju u kojoj 
se trazi da se manastiru Gracanici vrati status verskog objekta. 
Posle razgovora u Patrijarsiji, Ilic je izjavio Tanjugu da je patrijarh Pavle iznete zahteve "prihvatio kao
opravdane". 
Prema njegovim recima, patrijarh ce nastojati da se oni ispune i da se manastir Gracanica vrati svojoj
nameni. 
U razgovorima je, kako je naglasio Ilic, bilo reci i o povratku prognanih Srba na svoja ognjista, a onima 
koji su ostali da se omoguci normalan zivot. 
"Da bi se ovi ciljevi realizovali, vec postoje odredjeni projekti i oni ce se svakako ostvarivati uz pomoc 
nase matice, Srbije, za njenu dobrobit i dobrobit naroda koji zivi na Kosmetu", kazao je Ilic. 
"Mi trazimo od KFOR-a i UNMIK-a da se prvo stvore bezbednosni uslovi, pa da se potom pocne sa 
povratkom", rekao je Ilic, dodavsi da povratak Srba mora da bude masovan, a ne pojedinacan. 
(Tanjug)
Preuzeto iz dnevnog lista POLITIKA od petka, 23.06.2000 br. 31127

DNEVNA SAOPSTENJA SNV KOSOVA I METOHIJE
Gracanica, 21. juni 2000
VLADIKA ARTEMIJE RAZGOVARAO SA HAVIJEROM SOLANOM
Danas je episkop Artemije razgovarao telefonom sa g. Havijerom Solanom specijalnim predstavnikom 
EU za medjunarodne odnose. U polucasovnom razgovoru ep. Artemije je ponovo naglasio da se i dalje 
nastavlja sa krsenjem ljudskih prava Srba i da albanski teroristi nastavljaju sa progonom Srba na 
Kosovu i Metohiji. Od g. Solane ep. Artemije je trazio vise efikasnosti medjunarodne misije, vidljivije 
rezultate na terenu i vise ekonomske pomoci EU za srpska podrucja.

KARLA DEL PONTE U GRACANICI
U manastiru Gracanica protosindjel Sava, Dr. Rada Trajkovic, Randjel Nojkic i Dragan Velic razgovarali 
su sa glavnim tuziocem Haskog Tribunala za bivsu Jugoslaviju gdjom. Karlom de la Ponte. U 
jednocasovnom razgovoru predstavnici SNV KiM su podrzali rad haskog tribunala u pronalazenju 
odgovornih za zlocine u toku rata na Kosovu ali su i otvoreno zahtevali da Haski tribunal pocne sa 
istragom posleratnih zlocina i etnickog ciscenja koje se sprovodi nad Srbima i ostalim ne-Albancima. 
Gdja del Ponte je potvrdila da posebna kancelarija Tribunala vrsi istragu ratnih zlocina koje je pocinila 
tzv. OVK i druge albanske oruzane formacije. U tom smislu Del Ponte je trazila pomoc SNV KiM kako bi 
se sakupilo sto vise informacija i svedocenja o zlocinima albanskih ekstremista. Clanovi SNV su posebno 
naglasili da za Srbe rat nije zavrsen jer se nastavlja sa sistematskim progonima i ubijanjem nasih ljudi. 
Gdja Del Ponte je obecala da ce uciniti sve da Tribunal pocne istragu i posleratnih zlocina koji su 
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trenutno u nadlestvu posebnog suda na Kosovu.

RASTE PODRSKA SNV KIM NA BREZOVICI
U jutarnjim casovima delegacija SNV KiM na celu sa Dr. Radom Trajkovic, Randjelom Nojkicem, 
Dusanom Risticem i Draganom Velicem posetila je Brezovicki okrug i u Strpcu se sastala sa clanovima 
SNV KiM. Delegacija je naisla na veoma dobar prijem i primetno je da je u poslednje vreme broj ljudi 
koji podrzavaju rad SNV KiM na Brezovici znacajno porastao, narocito nakon toga sto se videlo da su 
obecanja o dolasku vojske i policije SRJ nerealna i da su deo rezimske propagande. Na sednici SNV KiM 
u nedelju ocekuje se veoma jaka delegacija SNV sa Brezovice.

DZIM O’BRAJEN NA SASTANKU SA CLANOVIMA SNV KIM
U manastiru Gracanica nakon susreta sa gdjom Del Ponte odrzan je sastanak sa specijalnim izaslanikom
Stejt Departmenta za Kosovo Dzimom O’Brajanom koji je sada prvi covek americke administracije
zaduzen konkretno za pitanje juzne srpske pokrajine. Sa g. O’Brajanom su nastavljeni razgovori koji su
nedavno vodjeni u Vasingtonu posebno u pogledu pomoci vlade SAD srpskoj zajednici i finansiranju
povratka nasih prognanika. Od g. O’Brajana je trazeno da se nastavi sa pritiskom na albanske politicke
lidere buduci da u poslednjih nekoliko dana u njihovim izjavama izbegava se bilo kakva odgovornost za
zlocine prema Srbima i odgovornost se iskljucivo prebacuje na Beograd. Predstavnici SNV KiM su
otvoreno trazili da se pokrene odgovornost za skrivanje preko 60 tona ilegalnog naoruzanja OVK buduci
da je za cuvanje tog oruzja direktno odgovoran bivsi komandni kadar OVK koji je sada i komandni kadar
Kosovskog zastitnog korpusa. Ovaj sastanak sa O’Brajanom samo je jedan u nizu predstojecih
sastanaka na kojima ce se razradjivati modaliteti bolje zastite naseg naroda i konkretnije pomoci
americke administracije zajednici kosovskih Srba.

OSUDA NAJNOVIJEG NAPADA NA SRBE
SNV KiM najostrije osudjuje najnoviji napad na Srbe u Pristini. Teroristicki napad u kome su povredjene 
dve osobe srpske nacionalnosti u samom centru Pristine predstavlja jos jedan pokazatelj da na Kosovu i 
Metohiji vlada organizovani kriminal i bezakonje. SNV KiM nastavlja da odlucno trazi uspostavljanje reda 
i zakona kao i ostriju osudu albanskog terorizma.

Gracanica, 22. juni 2000.
MINOBACACKI NAPAD NA MANASTIR DECANE
Rano jutros izmedju ponoci i 1 sat ujutro najmanje 6 minobacackih granata palo je na imanje manastira 
Decani nedaleko od crkve i manastirskog konaka. Poslednja granata, po tvrdjenju monaha, pala je 
gotovo uz sami konak manastira. Monasi pretpostavljaju da je rec o reakciji albanskih ekstremista koji 
su nezadovoljni zbog reakcije manastira povodom ilegalne sece drveca i zloupotrebe manastirskog 
imanja i odluke Misije UN-a.
Naime, juce, 21 juna, lokalni administrator UN za Pec g. Alen Le Roa (Alai Le Roy) doneo je odluku da 
firma COOPI hitno obustavi dalje radove na sistemu vodosnabdevanja koji su zapoceti na manastirskom 
imanju bez dozvole manastira. Albancima koji su nekontrolisano poceli da seku sumu i odnose borovinu 
naredjeno je da istu vrate manastiru.
Ovo je drugi minobacacki napad na manastir u poslednjih 6 meseci koji jasno pokazuje da cilj lokalnih 
albanskih vlasti u Decanima nije obnova pcelarske zadruge ili izgradnja vodotornja vec da se monasko 
bratstvo potpuno protera iz tog kraja. 
Eparhija rasko-prizrenska najostrije osudjuje ovaj najnoviji napad na nasu svetinju i trazi od KFOR-a i 
UNMIK-a da preduzme hitne mere za zastitu naseg duhovnog i kulturnog nasledja na Kosovu i Metohiji.
Informativna sluzba EPARHIJE RASKO-PRIZRENSKE

Gracanica, 23. jun 2000.
SAOPSTENJE EPARHIJE RASKO-PRIZRENSKE POVODOM POSETE DELEGACIJE 
SPS IZ GRACANICE PATRIJARSIJI U BEOGRADU
Juce je delegacija SPS iz Gracanice predvodjena g. Micom Popovicem i drugim funkcionerima, posetila 
Patrijarsiju u Beogradu i odigrala predstavu ciji je cilj trebao da bude kompromitovanje rada episkopa 
Artemija i SPC na Kosovu i Metohiji. Delegacija je posetila i Patrijarsiju gde nasuprot izvestaju Tanjuga 
koji govori o podrsci Patrijarha delegacija nije dobila podrsku za svoj rad protiv Eparhije 
rasko-prizrenske. Patrijarh je apelovao na jedinstvo Srba i pokajanje. Sveti arhijerejski sabor od preko 
30 episkopa proslog meseca dao je svesrdnu podrsku episkopu Artemiju i vernom narodu Kosova i 
Metohije cime je i pre dolaska ove delegacije dao svoj stav o radu SPC u juznoj srpskoj pokrajini.
U ovom slucaju uopste nije rec o delegaciji naroda iz Gracanice vec o partijskoj delegaciji SPS koja je 
pre Patrijarha posetila g. Sainovica, potpredsednika vlade SRJ. Naime radi se o vec dobro poznatoj 
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grupi koja sistematski organizuje pretnje, pise anonimna pisma, podriva rad bolnice SIMONIDA i vodi 
pro-rezimski "Radio Gracanica" koji svakodnevno siri rezimsku propagandu i time nanosi veliku stetu 
srpskom narodu Kosova i Metohije. Najnoviji podvizi ovih lokalnih rodoljuba su kradja Radio stanice 106 
iz Caglavice kao i pretnje radnicima koji obnavljaju zgradu doma kulture za novi nezavisni srpski radio.
Ova poseta u sklopu je citave medijske kampanje koju ovih dana organizuje rezim preko svojih 
glasnogovornika Sainovica, Seselja, Andjelkovica i drugih, koji uporno nastoje da miniraju rad Episkopa 
Artemija i Srpskog nacionalnog veca Kosova i Metohije. Toboznja peticija od preko pet hiljada potpisa 
jeste u stvari peticija koja je svojevremeno skupljana protiv g. Kusnera i UNMIKa u organizaciji lokalnog 
SPS i JUL-a, a ne peticija protiv Crkve buduci da vecina naroda Gracanickog kraja, barem oni koji za 
razliku od "delegacije" SPS redovno dolaze u crkvu na molitvu, podrzavaju i postuju rad svog duhovnog 
pastira. Manastir ce ovih dana organizovati tradicionalne vidovdanske svecanosti kojima ce se obeleziti 
ovaj duhovni i istorijski praznik. Ocekuje se i prisustvo Patrijarha, vladike Amfilohija i Atanasija koji ce i 
ove godine kao i prethodne biti uz episkopa Artemija i stradalnu Crkvu srpsku na raspetom Kosovu.
Prisustvo strane vojske u Gracanici i celom Kosovu nije zelja i rezultat rada vladike Artemija nego 
posledica kapitulantske politike Beogradskog rezima koji potpisao sa NATO paktom Kumanovski 
sporazum o rasporedjivanju vojnih snaga zapadne Alijanse. Po tom dogovoru snage NATO-a imaju 
suvereno pravo da se krecu u svim delovima Kosova i Metohije i da obezbedjuju nase svetinje od 
albanskih terorista i podvala rezima.
Srpska Pravoslavna Eparhija rasko-prizrenska, poziva svoj verni narod da ne naseda provokacijama onih 
koji su svoj narod ostavili pobegavsi prvi sa svojim porodicama van Kosova i koji iz svojih kopaonickih 
apartmana i dedinjskih vila manipulisu ovim nesrecnim narodom. Oni koji su obrukali ime srpsko, odneli 
bogat plen sa Kosova a za sobom ostavili brojne leseve nemaju ni moralno ni ljudsko pravo da od 
albanskog terora stite stradalni srpski narod. Sa Seseljima i slicnim na celu drzave ponizena srpska 
vojska i narod su samo isli u bezaniju, u najvecem sramu i ponizenju od Karlobaga do Pristine. Zato SPC 
nece dozvoliti dalje brukanje naseg naroda i naseg obraza. Kao uvek u istoriji Crkva ima obavezu da od 
probisveta i zlocinaca stiti srpsko ime i dusu Srbinovu.
Informativna sluzba Eparhije rasko-prizrenske
Sestrinstvo manastira Gracanice na celu sa igumanijom Efrosinijom svesrdno daje podrsku svom 
episkopu i duhovnom pastiru. Manastir Gracanica bio je i ostace ne samo duhovno srediste vec i centar 
okupljanja svih srpskih rodoljuba koji okupljeni oko Crkve i vere u Hrista u ovim teskim danima traze 
izlaza u nasim mukama i nevoljama. Oni koji se toboze zale da ne mogu da se Bogu mole u nas 
manastir ne dolaze na molitvu ali su zato redovni posetioci okolnih kafana odakle se u vreme molitve 
uvek cuje zaglusujuca muzika.
Sestrinstvo manastira Gracanice

PRILOG: SAOPSTENJE PATRIJARSIJE U BEOGRADU
Informativna sluzba Srpske pravoslavne crkve
23. jun 2000. godine
SAOPSTENJE ZA JAVNOST
U vezi informacija u sredstvima informisanja o jucerasnjoj poseti delegacije Srba sa Kosova i Metohije 
Njegovoj Svetosti Patrijarhu srpskom G. Pavlu, u Tanjugovoj informaciji objavljene su i neke netacnosti i 
pogresne interpretacije.
Naime, objavljeno je da ce Patrijarh nastojati da se ispune zahtevi delegacije da se manastir Gracanica 
vrati svojoj nameni. Tako nesto Njegova Svetost nije mogao reci, posto manastir Gracanica nikada od 
svog osnivanja, pa i za citavo ovo nesrecno vreme do danas nije gubio svoj status.
I u ovim teskim vremenima manastir Gracanica vrsi svoju crkvenu, duhovnu, humanu i sveukupnu brigu 
o srpskom narodu. Uz to je prihvatio i proterano svestenstvo i monastvo sa drugih podrucja Kosova i 
Metohije.
Patrijarh je pozvao clanove delegacije, a preko njih i sve ostale Srbe na Kosovu i Metohiji na potrebnu 
slogu i zajednistvo u ovim teskim vremenima, na vernost Bogu i sluzenje rodu uz prevazilazenje 
partijskih deoba i podela.
Ovom prijemu je prisustvovao i Njegovo Visokopreosvestenstvo Mitropolit crnogorsko-primorski G. 
Amfilohije.
* * *
Danas je u manastiru Gracanica odrzan sastanak izmedju episkopa Artemija i generala Ortunja, 
komandanta KFOR-a gde je najostrije ulozen protest zbog nedavnog granatiranja manastira Decana. Od 
KFOR-a je zahtevano da efikasnije zastiti nase svetinje i da sto pre uhapsi odgovorne za ovaj najnoviji 
varvarski akt. Za granatiranje Decana direktno su odgovorni albanski lideri bivse OVK koji i dalje 
poseduju artiljerijsko oruzje i mimo svih sporazuma i medjunarodnih dogovora nastavljaju sa 
organizovanim terorom protiv srpskog naroda i Crkve.
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Gracanica, 25. jun 2000.
SAOPSTENJE SA SEDNICE SRPSKOG NACIONALNOG VECA KOSOVA I METOHIJE
Danas, 25. juna leta Gospodnjeg 2000 u konaku manastira Gracanica odrzana je sednica Srpskog 
nacionalnog veca Kosova i Metohije. Sednicom je predsedavao Njegovo Preosvestenstvo Episkop 
rasko-prizrenski g. Artemije u prisustvu 83 (osamdeset i tri) predstavnika SNV iz kosovksog, 
mitrovackog, gnjilanskog, brezovickog i metohijskog okruga. Sednica je sazvana kao nastavak 
prethodne sednice SNV od 4. juna ove godine kako bi se odlucilo o daljem nastavku rada SNV KiM u 
cilju zastite i organizovanja srpskog pravoslavnog naroda Kosova i Metohije.
Na pocetku sednice na tradicionalno pravoslavni nacin pevanjem tropara "Sa svetima upokoj" delegati 
SNV pomolili su se za pokoj dusa svih onih koji su postradali u najnovijim teroristickim napadima SNV 
KiM i ovom prilikom najostrije je osudio albanski teororizam i zatrazio da se odgovorni privedu pravsdi.
U prvoj tacki dnevnog reda Episkop Artemije podneo je izvestaj specijalne delegacije SNV KiM koja je u 
periodu od 7-12 juna boravila u Njujorku i Vasingtonu. Delegacija je u sedistu Ujedinjenih nacija u 
Njujorku imala iscrpne razgovore sa vodecim predstavnicima zemalja clanova Saveta Bezbednosti da bi i 
sama prisustvovala na Sednici SB posvecenoj Kosovu. Nakon boravka u Njujorku delegacija je posetila 
Vasington gde su vodjeni razgovori sa drzavnim sekretarom SAD, Medlin Olbrajt, i njenim najuzim 
saradnicima.
Kao rezultat posete SAD i nastavka razgovora sa predstavnicima misije UN na Kosovu, najvisi 
predstavnici UNMIK-a uz punu podrsku americke administracije spremni su da se pismeno obavezu na 
odredjene konkretne mere koje bi trebale da doprinesu poboljsanju polozaja srpske zajednice u 
Pokrajini. Rec je o sporazumu koji bi predstavljao osnovu za dalju saradnju SNV KiM sa Misijom UN i 
KFOR-om, u naredna tri meseca.
Delegati su takodje informisani o aktivnostima KFOR-a, Evropske Unije i nekih nevladinih organizacija 
koje rade na poboljsanju zivota za srpsku zajednicu. I pored krajnje teske bezbednosne situacije ne 
mogu se ignorisati napori kojima se nastoji obezbediti pomoc za srpksi narod na Kosovu.
U nastavku sednice predstavnicima SNV odbora iz cele Pokrajine ponudjen je na razmatranje nacrt 
SPORAZUMA SNV i UNMIK-a. Posle iscrpne diskusije i sireg razmatranja politicke i bezbednosne situacije 
na Kosovu i Metohiji delegati SNV su vecinom glasova podrzali dalje ucesce predstavnika SNV KiM u 
PAVK-u i PSK-u u svojstvu posmatraca u produzenom roku od tri meseca u toku kojih bi misija UN radila 
na implementaciji pismenog SPORAZUMA. Episkop Artemije kao predsednik SNV ovlasten je da u ime 
SNV KiM zajedno sa dr Bernardom Kusnerom potpise SPORAZUM.
Zbog javnog neslaganja sa odlukom SNV KiM g. Momcilo Trajkovic i Slavisa Kostic sa jos dvojicom 
delegata napustili su sednicu.
Srpsko nacionalno vece Kosova i Metohije.

SAOPSTENJE ZA STAMPU SNV KiM
Vladika Artemije, gen. Ortunjo i Dzok Kovi u Decanima
Juce 24. juna 2000 episkop Artemije je sa komandantom KFOR-a gen. Huanom Ortunjom, zamenikom 
Bernarda Kusnera, Dzokom Kovijem, dvojicom italijanskih generala Karerom i Vilanom sa svojim 
saradnicima posetio manastir Decane. U srpskoj delegaciji bili su dr Rada Trajkovic, Randjel Nojkic i 
protosindjel Sava Janjic.
Obe delegacije su se u Decanima detaljno upoznale sa problemom ilegalne gradnje na manastirskom 
imanju i nedavnim minobacackim napadom na ovu nasu svetinju. Sastanku se pridruzio i g. Alen Le Roa 
UN administrator za pecki okrug. G. Le Roa je prisutne obavestio da je po njegovoj naredbi prekinuta 
gradnja vodotornja u manastirskoj sumi i da je preduzeta hitna istraga povodom minobacackog napada. 
Komandanti KFOR-a su se obavezali da ce i dalje nastaviti sa zastitom celog podrucja oko manastira i 
izrazili su zaljenje zbog nesporazuma koji je nastao povodom samostalne odluke lokalnog UN 
administratora za Decane. G. Dzok Kovi je istakao znacaj srpskih pravoslavnih manastira i potvrdio je 
obavezu UNMIK-a da zastiti ove vredne spomenike duhovnosti i kulture. U tom cilju g. Kovi je obavestio 
prisutne da kancelarija g. Kusnera sprema ubrzo posebnu regulaciju kojom ce se manastiri i drugi 
vredni kulturni spomenici staviti pod posebnu zastitu UNMIK-a i da ce u njihovoj neposrednoj blizini biti 
zabranjena svaka ekonomska ili industrijska delatnost.
Iguman Teodosije je sa italijanskom firmom COOPI vec postigao sporazum o novoj lokaciji za 
vodotoranj. Da bi pokazao da namera manastira nije da blokira rekonstrukciju sistema za 
vodosnabdevanje iguman Teodosije je ponudio drugu lokaciju za vodotoranj, takodje na manastirskom 
imanju, ali 800 m. uzvodno od samog manastira na lokaciji koja ne dovodi u pitanje bezbednost 
manastira niti ugrozava stoletnu borovu sumu. Zauzvrat COOPI se obavezao da ce za manastir 
obezbediti kvalitetniji dovod pijace vode i besplatno vodosnabdevanje posto je manastir odustao od 
trazenja bilo kakve novcane naknade za vodotoranj.
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Sastanak koji je prosao veoma konstruktivno zavrsen je cvrstim uverenjem da se jedino saradnjom sa 
medjunarodnim predstavnicima moze obezbediti resenje za sve tekuce probleme nase zajednice.
Informativna sluzba SNV KiM

Gracanica, 26. jun 2000.
POSEBNO SAOPSTENJE POVODOM NAJNOVIJIH ISTUPANjA G MOMCILA
TRAJKOVICA
Povodom jucerasnjeg javnog istupanja g. Momcila Trajkovica na sednici SNV KiM u Gracanici i njegovih 
izjava medijima, politicko rukovodstvo SNV KiM nalazi za potrebno da razjasni svoj stav po ovom 
pitanju.
Momcilo Trajkovic i Slavisa Kostic od aprila 2000 ne ucestvuju samo u radu Izvrsnog odbora SNV KiM 
vec su prekinuli sve veze sa SNV. Od tada oni nastupaju iskljucivo kao predstavnici Srpskog pokreta 
otpora i u svojim izjavama izrazavaju iskljucivo svoj licni stav, a ne stav SNV KiM. Kao i na prethodnoj 
sednici od 4 juna g. Trajkovic i g. Kostic pokusali su da ospore legitimitet SNV koji je u poslednjih dva 
meseca intenzivirao svoj rad formiranjem niza lokalnih odbora sa vecim brojem novih clanova i aktivista. 
Predstavnici Izvrsnog odbora SNV redovno obilaze sve nase enklave i rade na konsolidaciji Veca sto je i 
doprinelo da se na poslednja dva sastanka u Gracanici pojavi preko osamdeset clanova iz svih krajeva 
Kosova i Metohije. Otuda su potpuno netacne i tendenciozne tvrdnje g. Trajkovica i Kostica o 
dovodjenju toboze nelegitimnih clanova Veca. Takvim stavovima i neucestvovanjem u dinamici rada 
SNV, Trajkovic i Kostic su sami sebe iskljucili iz SNV i uporno nastoje da miniraju rad Veca radi svoje 
licne politicke promocije.
U poslednjih nekoliko meseci rad SNV je bio usporen iskljucivo zbog toga sto g. Trajkovic kao 
predsednik IO SNV nije vrsio svoju poverenu duznost obilazeci narod vec se iskljucivo ogranicio na 
stvaranje sopstvenog politickog imidza u pojedinim nezavisnim glasilima i opozicionim krugovima. To je 
dovelo do stvaranja utiska da SNV KiM nema kontakt sa narodom i da predstavlja samo sebe. Do 
ozbiljnijeg razilazenja doslo je u aprilu mesecu kada se g. Trajkovic otvoreno suprotstavio odluci SNV da 
posalje svoje posmatrace u privremena adminstrativna tela Kosova i samoinicijativno prestao da dolazi
na sednice SNV KiM. Ubrzo potom g. Trajkovic je podneo ostavku na mesto predsednika Izvrsnog 
Odbora SNV KiM. Medjutim, pored reci kritike rada SNV KiM g. Trajkovic do sada nije izlozio nikakvo 
konstruktivno alternativno resenje za tezak polozaj Srba na Kosovu, vec je svoju aktivnost nastavio 
licnim napadima na pojedine clanove SNV koji su za kratko vreme intenzivirali rad Veca i pokrenuli niz 
konstruktivnih inicijativa na terenu. G. Slavisa Kostic koji je svojevremeno izabran za predsednika IO 
SNV za centralno Kosovo pretvorio je ovaj oblasni odbor SNV u svoju licnu nevladinu organizaciju pod 
imenom "Crveni Krst Gracanica", koja uopste ne kontaktira sa telima SNV. Otuda je SNV KiM bio 
prinudjen da rekonstruise SNV za centralno Kosovo i aktivira rad clanova koji su konstruktivno spremni 
da rade na zajednickom sprovodjenju politike Veca.
Buduci da g. Trajkovic i Kostic nagovestavaju dalje opstruktivne aktivnosti koje treba da otezaju rad 
SNV i vode stvaranju novih zabuna medju narodom, SNV KiM se ogradjuje od njihovog rada i izjava za 
koje oni iskljucivo snose svoju licnu odgovornost. Sama cinjenica da je sa Trajkovicem i Kosticem juce 
izasla samo dvojica delegata potvrdjuje da nije rec o nikakvom raskolu u SNV KiM, vec o procesu 
spontane diferencijacije i samoiskljucenju cetvorice njegovih clanova. SNV KiM osporava Trajkovicu i 
Kosticu pravo da se ubuduce predstavljaju kao predstavnici SNV KiM i da koriste ime i ugled Veca za 
svoje licne politicke aktivnosti.
Informativna sluzba SNV KiM

SEVERNO-ATLANTSKA INICIJATIVA U GRACANICI
Danas je u manastiru Gracanica odrzan sastanak predstavnika SNV KiM na celu sa episkopom 
Artemijem i delegacije "Severno-atlantska inicijativa" koja se bavi pitanjima Kosova, Crne Gore i Bosne i 
Hercegovine. Delgaciju je predvodio njujorski guverner Dzordz Pataki i g. Morton Abramovic. Episkop 
Artemije je americkoj delegaciji izlozio stavove SNV povodom situacije na Kosovu i Metohiji istaknuvsi 
da je nakon zavrsetka rata sloboda na Kosovu dosla samo za kosovske Albance. Srbi su liseni osnovnih 
ljudskih prava, zive u getoima i bivaju svakodnevno ubijani. Albanski lideri u poslednjih godinu dana 
pokazali su da njihov cilj nije izgradnja demokratskog Kosova vec etnicke albanske drzave u kojoj nema 
mesta za Srbe, Rome, Bosnjake i druge. Upravo zbog toga SNV KiM buducnost Kosova nikako ne vidi u 
eventualnom nezavisnom Kosovu vec u jednoj demokratskoj Jugoslaviji i Srbiji u kojoj ce prava svih 
ljudi biti jednako postovana. Buducnost Balkana istakao je o. Sava nije u kreiranju novih banana drzava 
vec u integraciji, demokratskom razvoju i ekonomskim reformama. Podrucje jugoistocne Evrope treba 
da postane regija mekih granica i deo ujedinjene Evrope. Albanski "umereno" nastrojeni politicari do 
sada nijednim prakticnim gestom nisu pokazali da su spremni da se zaloze za jednaka prava svih, zato 
je i tesko govoriti o nekim "umerenim" snagama. SNV KiM zato i ne podrzava ideju lokalnih izbora jer u 
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uslovima nepostojanja osnovne slobode zivljenja i grube etnicke diskriminacije ne moze biti ni slobodnih 
izbora.
Informativna sluzba SNV KiM

KOSOVO I METOHIJA IZ DANA U DAN
22. jun
Bernar Kusner i Karla del Ponte na mestu zlocina u Pristini
VATRA "OPOMENE" NA SRBE
Pristina - Medjunarodna policija na Kosovu saopstila je juce da su nepoznati napadaci preksinoc otvorili 
vatru na bracni par srpske nacionalnosti u centru Pristine i da su ih tom prilikom tesko ranili. Kako javlja
Beta, povredjeni bracni par je prebacen u britansku bolnicu u Pristini na lecenje. Ranjavanje bracnog 
para srpske nacionalnosti u Pristini poklopilo se sa posetom Kosovu glavnog tuzzoca Medjunarodnog 
tribunala za ratne zlocine u bivsoj Jugoslaviji Karlom del Ponte.
- Ovo je zlocin, pokusaj ubistva od strane terorista - rekao je administrator Kusner. Medjunarodna
zajednica je incident protumacila kao ozbiljan udarac bezbednosnoj situaciji na Kosovu, gde je proteklih 
nedelja doslo do postepenog popustanja napetosti. Kusner i Del Ponte su polozili cvece na mesto
zlocina u Ulici Majke Tereze u Pristini.

Karla del Ponte u trodnevnoj poseti Kosovu
NESARADNJA BEOGRADA ODLAZE ISTRAGU PROTIV OVK
Pristina - Glavni tuzilac Haskog tribunala Karla del Ponte izjavila je juce da priprema jos optuznica i da 
se protivi bilo kakvom dogovoru kojim bi jugoslovenskom predsjedniku Slobodanu Milosevicu bio dat 
imunitet, ukoliko ode sa vlasti.
"Najbolje ce biti za stabilnost Balkana, ako Milosevic bude izveden pred Sud u Hagu", rekla je Del Ponte 
na konferenciji za novinare u Pristini.
Komentarisuci izvjestaje medija u kojima se navodi da zapadne zemlje tajno razmatraju dogovor kako 
da se na najbolji nacin rijese Milosevica, Del Ponte je rekla da ne misli "da covjek koji je najodgovorniji 
za ovo sto se dogodilo na Kosovu mora imati prednost za takvo rjesenje" i da "apsolutno nije za to".
"U svakom slucaju kada sudija Tribunala jednom potvrdi optuznicu tuzilac nema pravo da je bez 
pristanka sudije povuce i uvjeravam vas da nemamo namjeru da povucemo tu optuznicu", rekla je Del 
Ponte i dodala da je ona tuzilac, a ne politicar.
"Takodje vodimo istragu o krivicnoj odgovornosti Milosevica za BiH i Hrvatsku", rekla je ona, dodajuci 
da Tuzilastvo razmatra i "dodatne optuznice i protiv Srba i nesrpskog stanovnistva, narocito Albanaca" 
za zlocine pocinjene na Kosovu.
"Istrazujemo aktivnosti OVK tokom sukoba - nasa duznost je uvijek da istrazimo najvisu odgovornost u 
lancu komande i to takodje vazi i za OVK", rekla je Del Ponte. Ona nije zeljela da saopsti detalje, ali je 
rekla da njen tim radi na pet "epizoda".
Del Ponte je rekla da glavnu poteskocu predstavlja odbijanje Beograda da dozvoli Tribunalu ulazak u 
unutrasnjost Srbije.
"Moji istrazitelji nisu bili u mogucnosti da udju u Srbiju 12 mjeseci i to je velika smetnja da istrazimo 
zlocine u kojima su Srbi bili zrtve", rekla je ona pozivajuci Beograd da ponovo razmisli.
Del Ponte danas putuje u Crnu Goru gdje ce se sresti sa srpskim zrtvama i svjedocima koji su pobjegli 
sa Kosova. (Srna)

Povodom ranjavanja novinarke Valentine Cukic i njenog pratioca u centru Pristine
PUCANJ U MULTIETNICKO KOSOVO
Pristina - Valentina Cukic, novinar multietnickog Radio "Contacta", urednik u programu na srpskom 
jeziku, ranjena je 20. juna oko 21 sat, ispred zgrade Radio-televizije Kosova, u strogom centru Pristine, 
kaze se u saopstenju Radio "Contakta" dostavljenom nasoj redakciji.
Nepoznati napadac ispalio je Valentini hitac u grudi a njenom pratiocu tri metka u nogu. U casu dok 
pisemo ovo saopstenje za zivot Valentine Cukic bore se ljekari vojne britanske bolnice u Pristini, dok je 
njen pratilac Ljuba Topalovic van zivotne opasnosti.
Nema prostora nadi da ovo nije bio pucanj u Radio "Contact", da se nisu ostvarila sva upozorenja 
Unmiku, Policiji UN, Kforu, OEBS od kojih smo trazili pomoc i zastitu.
Svi clanovi redakcije, bez obzira na nacionalnost, zgrozeni su ovim teroristickim napadom. Radio 
"Contact" ce emitovati samo muziku i servisne informacije u znak protesta, stoji u saopstenju koje je 
potpisao direktor Zvonko Tarle.
R. D.
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KUSNER POTPISAO PROPISE O KOSOVSKIM MEDIJIMA
Pristina - Sef administracije UN na Kosovu Bernar Kusner potpisao je dva propisa kljucna za kosovske 
medije, o frekvencijama za radio i televizijske stanice i o pravilima ponasanja za stampane medije, 
saopstio je juce OEBS u Pristini. Dugo iscekivani propis regulise kriterijume za izdavanje dozvola za 
emitovanje elektronskim medijima, navodi OEBS. Regulativa o pravilima ponasanja za stampane medije 
bila je nuzna zbog "specijalnih okolnosti" na Kosovu, pise u saopstenju, uz primedbu da je ta mera 
privremena, "uvedena zbog talasa neodgovornih izvestaja koji su ugrozili zivote". (Beta)

Cetiri eksplozije na jugu Srbije
RANJENI POLICAJAC I RADNIK SUDA
Beograd - Ministarstvo unutrasnjih poslova Srbije saopstilo je da su tokom pretprosle noci u Bujanovcu i 
Presevu "albanski teroristi" postavili cetiri eksplozivne naprave od cijih detonacija su lakse ranjeni jedan 
policajac u Bujanovcu i radnik obezbedjenja opstinskog suda u Presevu.
Kako se navodi u saopstenju, u eksplozijama koje su se dogodile izmedju jedan i cetiri sata posle 
ponoci, ostecene su zgrade opstine i sluzbe platnog prometa u Bujanovcu, okolni stambeni objekti i 
nekoliko automobila parkiranih u blizini mesta eksplozija. Dodaje se da "specijalizovane ekipe MUP 
Srbije preduzimaju energicne mere radi rasvetljavanja svih dogadjaja i hvatanja terorista".
Izvori agencije Beta iz bolnice u Vranju navode da su u toj bolnici primljene tri osobe povredjene nakon 
eksplozija u Presevu i Vranju. Isti izvori navode da je jedan povredjeni pusten odmah nakon ukazane 
pomoci, dok su ostala dvojica zadrzana na lecenju. (Beta)

UBIJEN MLADIC U DECANIMA
Pristina - Portparol KFOR major Skot Slejten saopstio je juce da je u bolnicu u Peci doneto bezivotno 
telo Albanca starog 17 godina, koji je ubijen iz vatrenog oruzja u Decanima, ali nije izneo vise detalja. 
Slejten je dodao da su pretprosle noci vojnici Kfora prijavili da se u juznom delu Peci cula snazna 
eksplozija. Istragom je utvrdjeno da je eksplozivna naprava aktivirana ispred jedne prodavnice 
automobilskih guma.
(FoNet)

Nacrt deklaracije Samita Evropske unije u Portugalu
NA KOSOVU MORA BITI POSTOVANA "SRPSKA MANJINA"
Santa Marija da Feira - EU se juce saglasila da odrzi samit sa zemljama bivse Jugoslavije i upozorila da 
na Kosovu "mora biti postovana srpska manjina", navodi se u Nacrtu deklaracije koja bi juce trebalo da 
bude usvojena na Samitu u Portugalu.
Petnaestoclana EU, okoncavajuci polugodisnji Samit, takodje ohrabruje opozicione grupe u Srbiji da 
nastave borbu za demokratsku Jugoslaviju "koja ce u miru zivjeti sa svojim susjedima".
U Nacrtu deklaracije takodje se navodi da su sve zemlje na zapadu Balkana potencijalni kandidati za 
clanstvo u Evropskoj uniji.
Francuska, koja ce u julu preuzeti predsjedavanje EU, predlozila je proslog mjeseca odrzavanje samita 
EU i balkanskih zemalja kako bi se promovisala demokratija i stabilnost u i oko bivse Jugoslavije.
Albanski lideri na Kosovu, gdje je nastavljeno nasilje nad srpskom manjinom i godinu dana poslije 
dolaska Kfora, ostro su upozoreni da moraju stvoriti tolerantno drustvo u kojem sve zajednice mogu 
zivjeti bezbjedno.
U Nacrtu se ne pominje ni vrijeme ni mjesto samita, za koji neki zvanicnici kazu da bi mogao biti odrzan 
na jesen u Zagrebu, a takodje se ne precizira ni koje ce zemlje biti pozvane.
U Nacrtu deklaracije EU je pohvalila demokratske ekonomske reforme u Hrvatskoj, izrazila podrsku 
teritorijalnom integritetu Makedonije i ohrabrila Albaniju i BiH da vise rade na ekonomskim reformama.
"Demokratska, kooperativna Jugoslavija koja zivi u miru sa svojim susjedima bice dobrodosla clanica 
evropske porodice demokratskih zemalja", navodi se u Deklaraciji i dodaje da se EU nada da ce 
opozicija ostati ujedinjena u borbi za demokratiju.
U Briselu se planira sastavljanje "bijele liste" kompanija koje finansijski ne pomazu predsjedniku SRJ 
Slobodanu Milosevicu. U Nacrtu deklaracije ne pominje se ova lista. (Srna)

Poseta izvestioca UN
DINSTBIR U BEOGRADU
Beograd - Specijalni izvestilac UN za ljudska prava u Hrvatskoj, BiH i SR Jugoslaviji Jirzi Dinstbir sastao 
se juce sa predsednikom Komisije jugoslovenske vlade za humanitarna pitanja i nestala lica Maksimom 
Koracem, kao i sa ministrom pravde Srbije Dragoljubom Jankovicem. Kako su agenciji Beta rekli izvori 
UN u Beogradu, Dinstbir ce se danas sastati sa sefom diplomatije SRJ Zivadinom Jovanovicem. Tokom 
posete SRJ, specijalni izvestilac UN za ljudska prava trebalo bi da se sastane i sa predstavnicima 
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pokreta Otpor i Nezavisnog udruzenja novinara Srbije. Ceski diplomata je preksinoc doputovao u 
Beograd, a danas ce u beogradskom Medija centru odrzati konferenciju za novinare. (Beta)

Srpsko nacionalno vece Kosova i Metohije
ALBANSKI TERORISTI NISU RAZORUZANI
Gracanica, Beograd - "Pronalazak velikih kolicina oruzja u akciji Kfora na podrucju Klecke pokazuje da 
albanski teroristi nisu razoruzani i da je Kosovski zastitni korpus precutno zadrzao oruzje iz rata. 
Apsolutno je nemoguce da lideri Korpusa koji su bili medju prvim vodjama OVK nista ne znaju o poreklu 
tolike kolicine oruzja", ocenilo je Srpsko nacionalno vecc Kosova i Metohije.
"Medjunarodna zajednica koja finansira Korpus mora da odgovori svetskoj javnosti da li ce se novac 
demokratskih zemalja i dalje koristiti za finansiranje organizovanog terorizma. SNV od Kfora i Unmika 
zahteva najhitniju istragu povodom pronadjenog oruzja. Javnosti se moraju saopstiti imena onih koji su 
direktno odgovorni za ilegalno drzanje oruzza mimo svih dogovora sa Kforom i Unmikom", istice se u 
saopstenju iz Gracanice.
Informativna sluzba SNV javila je i da su, na prekjuce odrzanoj sednici Komiteta za povratak izbeglica, 
predstavnici SNV Kosovske Mitrovice ponovo pozvani da se "pridruze nastojanjima da se ubrza povratak 
srpskog stanovnistva". "Oliver Ivanovic vrlo dobro zna da se Srbi ne mogu vratiti na Kosovo bez pomoci 
UNHCR, Kfora i Misije UN", saopstila je Informativna sluzba SNV.
J. T.

Klod Zorda, predsednik Haskog suda
RANO ZA SUDJENjA VAN TRIBUNALA
Sarajevo - Predsjednik Haskog suda Klod Zorda rekao je da je prerano da se odobori sudjenje 
osumnjicenim za ratne zlocine u drugim zemljama clanicama UN, ukljucujuci i one sa prostora bivse 
SFRJ, kako bi se ubrzali sudski procesi.
On je u govoru pred Komisijom u Njujorku proslijedjenom juce agenciji Srna i Haskog suda, istakao da 
je to, iako moze biti transparentno i pomoci izmirivanju naroda, prerano i da nece doprinijeti jedinstvu 
medjunarodnog krivicnog pravnog sistema.
Zorda je od Pripremne komisije Tribunala zatrazio da usvoji izmjene Statuta i pravilnika rada ovog 
medjunarodnog sudskog tijela kako bi bile otklonjene praznine i nedostaci u radu sudija i obezbjedjen 
brzi i efikasniji rad suda. (Srna)

OPLJACKAN RADIO 106 U CAGLAVICI NA KOSOVU
Gracanica - Iz prostorija radija "106" u selu Caglavica nadomak Pristine pretprosle noci su izneti glavni 
tehnicki uredjaji, javio je izves-tac Bete iz Gracanice. Iz prostorija radija odneti su predajnik, mikseta, 
miks pult i drugi prateci uredjaji. Izvori bliski radiju "106" rekli su da se upad u radio dogodio posle 
ponoci, kada u prostorijama radija nema zaposlenih i kada se emituje satelitski muzicki program.
Pljacka radija u Caglavici prijavljena je policiji UN i istraga je u toku. Radio "106" je donacija Grcke 
pravoslavne crkve Srpskoj pravoslavnoj crkvi na Kosovu i poceo je da emituje program u martu ove 
godine. Taj radio je reemitovao informativni program Radija B2-92, Radija Glas Amerike i Bi-Bi-Si. 
(Beta)

U selu Zabelj kod djakovice
PRONADJENO JEDNO TELO
Pristina - U poslednjih 24 casa na Kosovu je pronadjeno jedno telo, a bilo je manjih provokacija izmedju 
pripadnika srpske i albanske zajednice, saopstio je Kfor.
U selu Zabelj kod Djakovice prekjuce je pronadjeno jedno bezivotno telo. Detalji oko tog slucaja nisu 
saopsteni i istraga je u toku, saopstio je na redovnoj konferenciji za novinare u Pristini portparol Kfora, 
americki major Skot Slejten.
On je rekao da je preksinoc jedan Albanac otvorio vatru iz automatskog oruzja nedaleko od pravoslavne 
crkve u Istoku. Svedoci koji su ga prepoznali uputili su vojnu policiju na njegovu kucu gde su zaplenjeni 
jedna automatska puska i municija. (Beta)

Vilijam Nes, administrator UN za Mitrovicu
MRZNJA I STRAH VELIKI
Pristina - Regionalni administrator Ujedinjenih nacija za Kosovsku Mitrovicu Vilijam Nes ocenio je da je 
situacija veoma teska jer su mrznja i strah koji vladaju izmedju srpske i albanske zajednice veoma 
veliki.
U razgovoru za pristinski dnevnik na albanskom jeziku Kosova sot, Nes je rekao da ce Kosovska 
Mitrovica biti ponovo ujedinjena i da ce biti stabilan i prosperitetan grad, ali da je za to potrebno vreme. 
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Penzionisani americki general je rekao da Sjedinjene Americke Drzave i Evropska unija treba da budu 
nosioci ekonomskog razvoja Mitrovice i da ce napori u tom pravcu "doci do izrazaja u narednim 
mesecima".
Vilijam Nes je ocenio i da sami gradjani i politicki lideri Kosovske Mitrovice treba da preuzmu 
odgovornost za konacno resavanje pitanja tog podeljenog grada. (Beta)

Juce u Beogradu odrzan Okrugli sto Medija centra sa temom: "Ima li sistema u kosovskom
haosu"
SRBIMA NA KOSOVU TREBA ZAJEDNICKA STRATEGIJA
Beograd - Za poboljsanje polozaja srpske zajednice na Kosovu i Metohiji neophodna je jedinstvena 
srpska politika. Srpska opozicija trebalo bi uskoro da obavi posrednicku ulogu i dogovore o koherentnoj 
politici i jedinstvenoj srpskoj strategiji koja bi se sprovodila na "vise razboja" i u kojoj bi konsenzus svih 
politickih grupacija medju Srbima omogucio razlicita politicka resenja zavisno od situacije na terenu - 
jedinstven je stav svih ucesnika jucerasnjeg okruglog stola u Medija centru, na kome su na pitanje "Ima 
li sistema u kosovskom haosu'" pokusali da odgovore clanovi Ekspertskog tima srpske opozicije za 
Kosovo: istoricar Dusan T. Batakovic, politikolog Zoran Lutovac i Predrag Simic, savetnik predsednika 
SPO.
Prema recima Dusana T. Batakovica, na Kosovu se, osim lose uprave i nesposobnosti Unmika i Kfora da 
rese probleme, pokazuju i sve ranije srpske slabosti koje se generisu iz centra. "Umesto jedinstvene 
politike, postoji vise rivalskih", rekao je Batakovic, ocenivsi da je odnose i situaciju Srba na Kosovu "na 
koherentan nacin uspeo da artikulise vladika Artemije, cije je svedocenje u Savetu bezbednosti, za 
razliku od Kusnerovog izvestaja, pokazalo pravu sliku stanja u pokrajini."
Zoran Lutovac istakao je zadatke srpske opozicije, koja treba da "ponudi strategiju za udruzivanje 
srpske nacionalne zajednice na Kosovu i Metohiji kako bi doslo do blize saradnje i kontakata svih 
politickih opcija na Kosovu".
- Opozicija treba da ponudi institucionalno-administrativno resenje za Kosovo kao i konkretne projekte 
ljudima na Kosovu, iza kojih ce svi stati, kako bi oni dobili na snazi - rekao je Zoran Lutovac. On smatra 
da dalja saradnja kosovskih Srba sa predstavnicima medjunarodne civilne uprave treba da se uslovi 
"garancijama bezbednosti i srpskog prava na autonomiju u odnosu na Pristinu", dok je Predrag Simic
izneo stav da o saradnji sa predstavnicima medjunarodne zajednice na Kosovu, treba da odluce sami 
kosovski Srbi.
- Ako budu nasli nacina da svoju politiku nametnu medjunarodnoj zajednici i ako se ne budu 
medjusobno delili, kosovski Srbi ce mozda uspeti da ostanu na Kosovu - rekao je Simic, napominjuci da 
SPO podrzava politiku koju na Kosovu vodi vladika Artemije.
Prema Simicevoj oceni, u medjunarodnoj zajednici trenutno postoje tri gledanja na buduci status 
Kosova. "Jedni smatraju da se u sadasnjoj situaciji, bez demokratizacije Srbije i Albanije, o statusu 
Kosova ne treba razgovarati. Zato je mandat Kfora produzen bez rasprave u SB, ali uz dogovor da 
Zapad ne moze da menja Rezoluciju 1244 o statusu pokrajine. Drugi smatraju da je demokratizacija 
Srbije i Albanije naucna fantastika i traze nezavisno Kosovo koje bi se odmah prikljucilo Albaniji. Treca 
strana smatra da sve treba ostaviti kako jeste. Milosevic im se ne svidja, ali smatraju da bi demokratska 
Srbija bila slaba, plaseci se kako bi se promene u Beogradu odrazile na siri region", izneo je Simic.
J. T.

23 jun
Kusner donosi novu Uredbu
SUD ZA RATNE ZLOCINE
Pristina - Sef Misije UN na Kosovu Bernar Kusner planira da u narednih 15 dana potpise uredbu o
osnivanju suda pod medjunarodnom upravom koji ce suditi za ratne i etnicke zlocine pocinjene u
pokrajini, tvrdi Njujork tajms juce.
Njurojk tajms tvrdi da ce "sud imati mandat da pokriva ratne zlocine koje su pocinili Srbi u sukobu na
Kosovu", ali ce takodje suditi i Albancima odgovornim za kidnapovanje i ubistva Srba, kao i drugih
manjina tokom i posle rata. Sud za ratne i etnicke zlocine pocinjene na Kosovu, predvodice 
medjunarodne sudije i tuzioci i bice dopunjen jednakim brojem albanskih, srpskih i sudija drugih
etnickih pripadnosti.

U manastiru Preobrazenja Gospodnjeg u Miltonu u Kanadi
MOLITVA POVODOM 2000 GODINA HRISCANSTVA
Milton, Beograd - U manastiru Preobrazenja Gospodnjeg u Miltonu (Kanada) danas ce se odrzati 
Svepravoslavna molitva povodom 2000 godina hriscanstva, kao centralna proslava ovog jubileja u 
Eparhiji kanadskoj Srpske pravoslavne crkve.



Poseta Americi Sreda http://www.glaskim-html.proba/glasnik/brojevi/broj12.htm

10 of 16 4.10.2007 17:54

Svetu liturgiju sluzice svi arhijereji SPC sa severnoamerickog kontinenta i iz drugih pravoslavnih crkava 
u Kanadi, sa svestenstvom iz drzave Ontario. Svecanosti ce prisustvovati premijer Ontarija Majk Haris, 
gradonacelnik Miltona, kao i veliki broj uglednih licnosti iz kanadskog politickog zivota. U nedelju, u 
ovom manastiru odrzace se "Eparhijski dan", tradicionalno najmasovnije okupljanje pravoslavnih Srba u 
Kanadi. Svetu arhijerejsku liturgiju sutra ce sluziti episkop kanadski Georgije (Djokic), najavila je 
Informativna sluzba SPC.
Isti izvor javlja da ce sutra, povodom slave Vojske Republike Srpske, episkop zvornicko-tuzlanski Vasilije 
(Kacavenda) sluziti svetu arhijerejsku liturgiju u kasarni Vojvoda Stepa u Bijeljini.
Pored kasarne u Bijeljini, hramovi za vojsku postoje i u kasarnama u Trebinju i Bileci, a uskoro se 
ocekuje da ce Vojska RS dobiti svestenike-kapelane.
J. T.

Na manastir Visoki Decani ispaljeno vise od sest minobacackih raketa
ODGOVOR NA SOLANINU INTERVENCIJU
Decani, Gracanica, Beograd - U noci izmedju srede i cetvrtka na manastir Visoki Decani ispaljeno je vise 
od sest minobacackih raketa. Mada su projektili pali u neposrednu blizinu manastirskih zidina, u napadu 
nije bilo povredjenih, niti je pocinjena veca materijalna steta, saopstili su predstavnici Eparhije 
rasko-prizrenske.
Najnoviji minobacacki napad na manastir Visoki Decani, prema oceni jerodjakona Vasilija (Delica) iz 
Kancelarije rasko-prizrenske u Beogradu, predstavlja "odgovor i osvetu zbog intervencije Havijera 
Solane, visokog predstavnika EU za bezbednost i spoljnu politiku, kojom je sprecena dalja seca stoletne 
decanske borove sume radi izgradnje vodotornja za navodno vodosnabdevanje mesta Decani".
Kako je pre nekoliko dana saopstila Eparhija rasko-prizrenska, u sklopu projekta navodne izgradnje 
vodotornja za vodosnabdevanje Decana, italijanska firma COOPI je sa lokalnim Albancima izabrala 
lokaciju iznad samog manastira i, sa dozvolom Unmika i Kfora pocela je secu stoletnih borova i paljenje 
zemljista na manastirskoj zemlji. Albanci su za dva dana uspeli da kamionima odnesu 40 kubika vrlo 
kvalitetne borovine.
- Na intervenicju Havijera Solane, lokalni administrator UN za Pec Alen Le Roa doneo je odluku da firma
COOPI hitno obustavi radove na sistemu vodosnabdevanja koji su zapoceti na manastirskom imanju,
bez dozvole manastira. Nalozeno je da Albanci obustave secu sume, da se odneta borova gradja vrati, a
manastir Visoki Decani obesteti.
Odluceno je i da se lokacija za buduci vodotoranj, sa sadasnjih 50 metara udaljenosti od manastira,
izmesti kilometar i po uzvodno uz Decansku Bistricu. Posto se i nova lokacija nalazi na manastirskom
posedu, monasi ce ponovo intervenisati i podneti zalbu nadleznim vlastima - izjavio je za Danas otac
Vasilije. On je naveo da se u preksinocnjem napadu decanskim monasima cinilo da "od siline detonacija 
tle podrhtava, a eksplozija poslednje granate, koja je pala uz sam manastirski konak, bila je tako 
snazna da je nanela zemlju na manastir".
Povodom ovog napada episkop rasko-prizrenski Artemije (Radosavljevic) sinoc je razgovarao sa 
komadantom Kfora, generalom Huanom Ortunjom, zahtevajuci da medjunarodne snage na Kosovu 
zastite srpsko stanovnistvo, njegove svetinje i imovinu Srpske pravoslavne crkve. Iguman Visokih 
Decana, otac Todosije (Sibalic) juce je protestovao kod predstavnika lokalnog Kfora i Unmika u 
Decanima i Peci, zahtevajuci da se obustave napadi na manastir, a monasi, koji su "pretvoreni u taoce 
Albanaca" zastite, prenose eparhijski izvori. Tokom jucerasnjeg dana manstir Decani posetila je 
delegacija Srpskog nacionalnog veca Kosova i Metohije.
J. T.

PROTEST ANEM-a ZBOG RANJAVANJA NOVINARKE VALENTINE CUKIC
Beograd - Asocijacija nezavisnih elektronskih medija izrazila je "ogorcenje i ostar protest" povodom 
ranjavanja Valentine Cukic, urednice programa na srpskom jeziku Radio Kontakta iz Pristine. Portparol 
Kfora, major Skot Slejten izjavio je juce da su vojnik Kfora i aktivista OEBS, pruzili ranjenima prvu 
pomoc i hitno ih prebacili u britansku bolnicu. Posle lekarske intervencije zdravstveno stanje ranjenih je 
stabilno, a policija Unmika sprovodi istragu. ANEM je saopstio da pruza punu podrsku kolektivu 
multietnickog Radija Kontakt i apelovao na sve nadlezne organe da ucine sve kako bi se otkrili pocinioci 
zlocina. (Beta)

Maki Sinohara, portparol UNHCR
U SRJ 210 HILJADA RASELJENIH SA KOSOVA
Beograd - Prema rezultatima nedavno okoncane registracije koju je sproveo Visoki komesarijat 
Ujedinjenih nacija za izbeglice (UNHCR) na teritoriji SRJ nalazi se 210.000 osoba raseljenih sa Kosova. U 
Srbiji ih je 180.000, a u Crnoj Gori vise od 31.000.



Poseta Americi Sreda http://www.glaskim-html.proba/glasnik/brojevi/broj12.htm

11 of 16 4.10.2007 17:54

Uslova za njihov masovniji povratak na Kosovo u ovom trenutku nema zbog bezbednosnih razloga, 
rekla je na jucerasnjoj konferenciji za novinare portparol UNHCR Maki Sinohara. Za razliku od Kosova, 
povratak izbeglica u Hrvatsku i Bosnu i Hercegovinu je ove godine uvecan, a UNHCR ocekuje 
intenziviranje ovog procesa, posebno nakon pristanka hrvatskih vlasti da dozvole za povratak ne vezuje 
za nedostatak smestajnih kapaciteta.
Prema podacima registracije, obavljene u saradnji sa republickim Komesarijatom za izbeglice i raseljena
lica, 80 procenata raseljenih u Srbiji su Srbi i Crnogorci, 10 odsto su Romi, Askalije i Egipcani, a zatim
slede Muslimani i ostali. U Crnoj Gori su 60 odsto raseljenih Srbi i Crnogorci, 20 odsto Romi, 13 odsto
Muslimani. Prema mestu porekla, kako je navela Sinohara, najvecim delom - oko 20 odsto su iz
pristinskih opstina, devet odsto ih je iz Peci, osam odsto iz Prizrena, 6,7 odsto iz Gnjilana, 6,4 odsto iz
Urosevca, 5,3 odsto iz Kosova Polja. Problemi koji ih u Srbiji muce su ekonomske prirode posebno zato
sto su koncentrisani u centralnoj i juznoj Srbiji, gde i domace stanovnistvo tesko zivi. Primeceno je da u
potrazi za resenjem menjaju mesto boravka.
Prema izvestaju UNHCR o "Stanju nacionalnih manjina na Kosovu" stopa kriminaliteta je veoma visoka i 
Srbi su zrtve incidenata u najvecem procentu. Procena UNHCR je, kako je rekla Sinohara, da jos uvek 
nije vreme za masovniji povratak raseljenih lica. Za razliku od Kosova, UNHCR je nedavno lansirao 
kampanju ciji je cilj da ohrabri izbeglice iz Hrvatske da se vrate svojim kucama. Od pocetka ove godine 
u Hrvatsku se vratilo 2.200 ljudi, a od samog pocetka procesa repatrijacije ukupno 10.700. Hrvatske 
vlasti pristale su da buduce povratnike smeste u drzavne objekte koji se nalaze mahom u okolini Siska, 
to jest da povratak ne ogranicavaju smestajnim kapacitetima. To su ostecene zgrade, ali ce, kako je 
rekla Sinohara, Evropska unija velikodusno pomoci njihovu rekonstrukciju. Vlasti u Hrvatskoj pristale su 
i da razmotre svih 6.000 molbi za povratak, koliko trenutno ceka na resenje.
UNHCR je telegramima kontaktirao oko 10.000 ljudi zainteresovanih za povratak, i pozvao ih da se 
prikljuce konvojima za repatrijaciju i obavestio ih o ovim promenama.
Pozitivan trend primecen je i u BiH, gde se u prva cetiri meseca ove godine vratilo 12.000 ljudi. To je tri 
puta vise u odnosu na proslu godinu. Ovaj povratak je, prema oceni Sinohare znacajan posebno zato 
sto se radi o opstinama gde su povratnici manjinska populacija. To su Drvar, Foca, Gorazde, Prijedor i 
Zepa - takozvana teska podrucja, ranije nezamisliva za povratak.
S. Cosic

24. - 25. juni
Patrijarh nije prihvatio zalbe kosovskih Srba na vladiku Artemija
NIJE VREME ZA PODELE
Beograd - Drzavni mediji javili su na sva zvona da je delegacija Srpske nacionalne skupstine zatrazila od 
patrijarha Pavla da se "ukloni politika iz manastira Gracanica i da mu se vrati status verskog objekta". 
Tvrdnje da je poglavar SPC "prihvatio iznete zahteve" juce je demantovala Informativna sluzba SPC, 
navodeci da je patrijarh pozvao sve Srbe na Kosovu i Metohiji na potrebnu slogu i zajednistvo, 
savetujuci im da prevazidju partijske podele i deobe.
Drzavna televizija objavila je preksinoc u udarnom dnevniku vest da je grupa Srba iz kosovskog okruga 
zatrazila od patrijarha Pavla da "spreci dalje politicko delovanje" njima nadleznog episkopa 
rasko-prizrenskog Artemija (Radosavljevica). List Politika dogadjaju je posvetio pola strane, navodeci da 
je rec o clanovima Srpske nacionalne skupstine kosovskog okruga, koje je predvodio predsednik 
Slobodan Ilic. Oni su, prema pisanju ovog lista posetili patrijarha sa ciljem da ga zamole da se "politika 
ukloni iz manastira Gracanica i da mu se vrati stutus verskog objekta". Posle razgovora Ilic je izjavio 
agenciji Tanjug da je patrijarh Pavle iznete zahteve "prihvatio kao opravdane".
Grupa od oko 45 ljudi iz Gracanice i Kosovske Mitrovice, prekjuce je dosla iznenada i nenajavljeno u 
Patrijarhijski dvor u Beogradu, trazeci prijem kod patrijarha Pavla. Sa poglavarom SPC i mitropolitom 
crnogorsko-primorskim Amfilohijem (Radovicem) razgovarala je njihova petoclana delegacija koja se 
zalila na vladiku Artemija i trazila, izmedju ostalog, da patrijarh onemoguci dalje vladikino politicko 
delovanje u manastiru Gracanica, saznaje Danas u crkvenim krugovima.
Isti izvori tvrde da je u izvestaju RTS izostao odgovor patrijarha Pavla, koji kosovskim Srbima, nije nista 
obecao, vec im je porucio da "sada nije vreme za podele, vec za opstanak naroda". Drzavni mediji 
prevideli su i pristutvo mitropolita Amfilohija koji je nezadovoljnim Srbima objasnio da "vladika Artemije 
radi ono sto je zadatak onih koji su otisli sa Kosova i Metohije", navodi krugovima bliskim SPC.
Iza organizacije prekjucerasnjeg prijema u Patrijarsiji, smatraju upuceni, stoji Savezna vlada, koja je, 
kako se prica, vec najavila Peticiju za sprecavanje politizacije manastira Gracanica. U izjavi za Danas 
protosindjel Sava (Janjic), sekretar vladike Artemija i portparol SNV Kosova i Metohije, kaze da iza zalbe 
kod patrijarha stoji grupa ljudi iz SPS, koja je, uz pomoc iz Beograda, organizovala u Gracanici sve 
dosadasnje proteste protiv vladike Artemija.
- Glavni cilj njihovog dolaska u Beograd je poseta Sainovicu. Da su oni zaista predstavnici naroda, kako 



Poseta Americi Sreda http://www.glaskim-html.proba/glasnik/brojevi/broj12.htm

12 of 16 4.10.2007 17:54

tvrde, oni bi kod patrijarha dosli na celu sa svojim svestenikom, a ne sa partijskim rukovodiocima. U
Gracanici svima je poznato da ti ljudi nikad ne dolaze u manastir na sluzbu - izjavio je otac Sava.

Svetski komitet za slobodu stampe o uredbama Unmika
KUSNER KAO MEDIJSKI KOMESAR
Beograd - Svetski komitet za slobodu stampe izrazio je juce uznemirenje zbog toga sto je sef Misije UN 
na Kosovu Bernar Kusner "jednostrano" proglasio uredbe o ponasanju stampanih medija i izdavanju 
dozvola za elektronske medije u pokrajini.
"Uredbe koje privremenom medijskom komesaru daju siroka cenzorska ovlascenja i moc da odlucuje o 
zivotu i smrti medija predstavljaju veoma opasan i uznemiravajuci presedan za buducu kontrolu medija 
u postkonfliktnim podrucjima od zvanicnih organa medjunarodne zajednice", smatra Komitet. Svetski 
komitet za slobodu stampe istice da se "privremenom medijskom komesaru" tim dokumentima daju 
"gotovo diktatorska ovlascenja". Kusnerovim uredbama se, pored toga, pruza "negativan primer koji 
autoritarni rezimi na Balkanu i drugde mogu iskoristiti da opravdaju slicne sopstvene odluke". 
"Objavljivanje uredbi bez bilo kakvih naznaka zakonodavnog procesa nije vladavina prava. To je 
sprovodjenje licne vlasti", ukazuje komitet.
Komitet dovodi u pitanje i Kusnerovu tvrdnju da je u albanskim medijima prisutan "govor mrznje". 
(Beta)

ORZJE IZ KLECKE PRIPADA OVK
Pristina - Kfor je juce potvrdio da je oruzje koje su pripadnici medjunarodnih snaga prosle nedelje otkrili 
u drenickom selu Klecka pripadalo zvanicno raspustenoj OVK. Portparol Kfora, americki major Skot 
Slejten rekao je juce u Pristini da strucnjaci Kfora poseduju znacajne dokaze pomocu kojih pronadjeno 
oruzje mogu da povezu sa pripadnicima OVK.
Prema Slejtenovim recima, dokazi pokazuju da su netacne glasine koje kruze da su pronadjeno oruzje i 
municiju prilikom povlacenja ostavili pripadnici jugoslovenskih snaga bezbednosti. On je dodao da je jos 
uvek u toku istraga koja treba da utvrdi ko je odgovoran za skladistenje tog ratnog materijala.
Strucnjaci za eksploziv Kfora nedaleko od manastira Visoki Decani otkrili su pet kratera od minobacackih 
granata koje su u noci izmedju srede i cetvrtka bacene nedaleko od manastira. On je rekao da Kfor 
nastavlja istragu, ali da je ona usporena zbog mogucnosti da na tom podrucju ima jos granata.
Portparol Kfora je saopstio da se prekjuce ujutru oko 150 Srba okupilo kod sela Preoce na mestu na 
kojem je u proslonedeljnoj eksploziji mine poginulo dvoje Srba. Okupljanje je proteklo mirno. (Beta)

PATRIJARH ZABRINUT ZBOG DRASKOVICA
Beograd - Informativna sluzba Srpske pravoslavne crkve saopstila je juce da je patrijarh srpski gospodin 
Pavle veoma uznemiren vescu o atentatu koji je u Budvi 15. juna izvrsen na Vuka Draskovica, 
predsednika Srpskog pokreta obnove. "Pozivamo sve odgovorne faktore u nasoj zemlji da se uzdrze od 
nasilja u ovim teskim vremenima za srpski narod", porucio je patrijarh Pavle, apelujci na "toleranciju i 
demokratsko razresenje svih problema u nasoj zemlji".

26. jun
KLINTON UPOZORAVA KOSOVSKE ALBANCE
Atina - Americki predsednik Bil Klinton upozorio je kosovske Albance da ce ugroziti svoje sanse za 
samoupravu, ukoliko Srbi i druge manjine na Kosovu budu i dalje izlozeni napadima.
"Albanska vecina mora da shvati da ce propust u zastiti manjina podriti i njena ocekivanja za buducnost
Kosova", izjavio je Klinton u intervjuu koji je juce objavio ugledni grcki dnevnik Vima.
"Medjunarodna zajednica mora uciniti sve sto je u njenoj moci da prekine krug nasilja, koji je u proslosti
podstican osvetom i etnickom mrznjom", rekao je Klinton. "I dalje sam vrlo zabrinut zbog nastavka 
nasilja na Kosovu", istakao je americki predsednik. (Beta, AP)

Zbog iskljucenja jugoslovenskog ambasadora u UN
LAVROV NAPUSTIO SEDNICU SAVETA BEZBEDNOSTI
Ujedinjene nacije - Ruski ambasador u UN Sergej Lavrov ocenio je da je besmisleno razmatrati
probleme na Balkanu bez prisustva SR Jugoslavije u Savetu bezbednosti. Lavrov je u petak napustio
sednicu Saveta bezbednosti, nakon sto su clanovi Saveta iskljucili jugoslovenskog predstavnika u UN,
ambasadora Vladislava Jovanovica iz debate o Balkanu.
Istakavsi da je manje od polovine clanova Saveta bezbednosti podrzalo iskljucenje SRJ iz debate,
Jovanovic je rekao da je takva odluka "potvrda da je americka politika agresije prema Jugoslaviji u
sukobu sa vecinom zemalja u svetu". (Beta, AP)
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GRANATIRANA VELIKA HOCA
Orahovac - Na selo Velika Hoca na jugozapadu Kosova u subotu uvece je ispaljeno pet projektila, javili 
su radio-amateri. U tom napadu, koji se dogodio oko 21 sat, prema prvim podacima, nije bilo 
povredjenih. Radio-amateri su javili i da su projektili pali na pravoslavno groblje u blizini crkve Svetog 
Nikole. Velika Hoca granatirana je, kako navode ti izvori, iz susednog albanskog sela Brestovac. (Beta)

LAZNA UZBUNA U PRISTINI
Pristina - Jedna od glavnih ulica Pristine u subotu je blokirana zbog prijave da se u neposrednoj blizini 
glavnog staba policije UN nalazi bomba. Portparol policije UN Dzejms Marej-Plejfer izjavio je da je jedan 
covek koji je govorio srpski obavestio policiju u 10.15 da je bomba postavljena kod glavnog staba 
policije. On je rekao da je ulica odmah blokirana i da su strucnjaci policije UN uz pomoc obucenih pasa
pregledali ulicu. (Beta, AFP)

Napadnut dopisnik Slobodne Evrope
PRETUCEN NA BAZENU
Sabac - U petak popodne u Turisticko-rekreacionom centru "Krsmanovaca", nedaleko od Sapca, 
pretucen je dopisnik Slobodne Evrope, Hanibal Kovac. Trojica radnika obezbedjenja izvukli su Kovaca iz 
bazena, koji im se otrgao iz ruku, da bi ga kasnije sustigli i besomucno tukli u prisustvu supruge i 
sestogodisnje cerke kao i brojnih posetilaca. Kovac je uspeo da pobegne i domogne se sabacke bolnice 
gde mu je ukazana pomoc.
Batinasi su pretili da ce tako proci i ostali novinari koji pisu protiv vlasnika "Krsmanovace", Cedmira 
Vasiljevica, inace bivseg republickog ministra i sadasnjeg predsednika Okruznog odbora SRS. Navodno 
je Kovac objavio prilog u stranim medijima da je Romima zabranjen pristup na bazene "Krsmanovaca"

Otvoreno pismo novinara Petra Jeknica Bernaru Kusneru
NAPADI NA SRBE JESU TERORIZAM GOSPODINE KUSNER,
Moje ime je Petar Jeknic, novinar sam. Dopisnik Francuskog medjunarodnog radija iz Pristine. Ovde 
sam dosao 3. septembra prosle godine. Pet meseci sam bio trener i zamenik glavnog i odgovornog 
urednika Kontakt radija iz Pristine. Posle toga sam smislio i osnovao Independent Media Group. Bio sam 
direktor Radio Galaksije do 16. juna ove godine, odakle sam otisao zbog nacionalizma novozaposlenog 
radnika i njegovog pitanja "sta mislis, gde ti zivis?" Pisao sam i za INjPR iz Londona. Ovo mi je treca 
opasna zona u kojoj zivim i radim. Kao novinar sam prosao Bosnu, u Sarajevu do 1997. i Banjaluku dok 
nisam dosao ovde. U medjuvremenu sam proveo oko godinu dana u Hrvatskoj. U Varazdin sam dosao 
mesec dana posle operacije "Oluja".
Radio sam kao dopisnik AFP, a omiljena tema su mi bili optuzeni za ratne zlocine. Ovo vam pisem da bi 
ste videli da sam pre svega novinar, pa onda sve ostalo.
Slusao sam vas u Government Building-u, kada ste iznosili uspehe jednogodisnje misije. Slusao sam i 
generala Ortunja. Kada pogledam sada u svoj notes, vidim da sam hteo da vam postavim nekoliko 
pitanja. Jedno od njih je da li bi ste mi mogli reci da li znate jedno mesto na svetu na kojem mozete 
poginuti zato sto govorite neki jezik? Pricali ste nam o tome kako ste se brinuli kada je na - 30 stepeni 
Celzijusa ispao elektro-sistem iz pogona. Vi ste se brinuli, a ja sam se smrzavao. Kako to da ranijih 
godina to nije bio slucaj? Znam, to je i politicko pitanje. Hteo sam da vas pitam kako to da pominjete 
kao uspeh pretvaranje OVK u civilnu instituciju? Da li da i dalje budemo naivni? Hteo sam da vas pitam 
da li ste konkurisali na nekoj Akademiji scenskih umetnosti, ali nisam jer za posao koji radite igrate 
dobru ulogu.
Gospodine Kusner, polozili ste cvece na mesto gde su mi ranili Tinu. Ona je bila moj djak, ako tako 
mogu da kazem. Nisam je ucio dobro jer je dozivela da u 23-oj godini ostane bez slezine. Sreca je pa je 
ziva. Onako ranjena zazivala je Boga, ne pravdu i toleranciju, niti UN policiju. Ona je novinar. To sto se 
oko vas seta Sonja Nikolic-Jusufi nije nam ni zastita ni uteha. To sto nas ima deset novinara Srba u 
Pristini nije mi vazno. To sto nas niko ne moze zastititi i to sto kolege Albanci ne smeju dici glas, oni koji 
osudjuju ovakav napad, nece popraviti i osigurati nas polozaj i uslove za rad.
To sto ste proizveli registraciju automobila koji nigde ne mogu otici sa novim tablicama, to sto je popis
propao, to sto nema slobode kretanja, to sto nema posla, to sto nema prometa roba i kapitala u 
srpskim enklavama, to sto na Kosovu vlada primitivizam, to sto nema bolnica, to sto, kako sami rekoste, 
20 puta Srbin ima vise sanse da pogine na Kosovu od pripadnika drugih nacija... da li ubrajate u 
dostignuca koja ce vas dovesti na mesto Sadako Ogate, koja uskoro odlazi sa funkcije koju obavlja?
Nemojte, molim Vas, vise pominjati vasa iskustva iz Afrike ni godine potrebne da se stanje sredi. 
General Ortunjo je ovde da bi se za koju godinu pricalo o "istorijskoj misiji Eurokorpusa u kojoj je isti 
prakticno nastao". To sto ne moze obezbediti obicne vozace lokomotiva za voz koji bi povezao srpske 
enklave, govori o sposobnosti. Vas kolega Ortunjo vise govori o toleranciji, a manje o zakonodavstvu, 
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jer nema sta da kaze na tu temu. Napadi na Srbe se zovu "kriminalni" a ne "teroristicki". Jasno je i 
zasto, kada bi bili "teroristicki" trebalo bi da ih sankcionise Kfor. Ovako je stvar prepustena UN policiji. 
Najbeskori-snijoj instituciji na Kosovu. Znate li da su mi ukrali kola. Pa ih slupali.
Pored "lesa" od automobila koji je iz 1985, dakle nema vrednosti, deset minuta sam objasnjavao 
vrsnom policajcu iz Nepala, uz veliku pomoc britanskog vojnika koji se potrudio da pronadje auto, da ja 
nisam lopov vec vlasnik! Znate li koliko sam izjava dao?
I na kraju, Tina. Devojka koja jos ne zna sta znaci biti novinar, koja to tek postaje. Ona da nastrada i 
da joj zivot zahvaljujuci teroristima i kriminalcima bude unisten?!
Nemojte mene pitati "sta da se radi" jer za vasu platu verovatno bih smislio nesto.
Ako bas zelite, pozovite me i reci cu vam sta da radite. Moj e-mail je:
petarjeknic@hotmail.com
Do skorog slusanja gospodine Kusner,
Petar Jeknic
P. S. Verujem da znate da sam potpisivanjem ovog pisma mozda potpisao sopstvenu smrtnu kaznu. Ne 
brinite, verujem u Boga i "platu pravednika", sto Isus rece.

O "nacelnom opredeljenju" Dejana Medakovica
SANU I FURIJE DNEVNE POLITIKE
U letopisu Akademije moze se naci mnogo primera vernog sluzenja najogoljenijim ideoloskim i politickim
interesima
Postoje vremena velikih istorijskih i drustvenih iskusenja kada se svaki covek i institucija nadju pred 
sudbonosnim izazovom i dilemom opredeljivanja o neposrednim politickim i socijalnim dogadjanjima. 
Zato cutanje u ovakvim tragicnim drustvenim okolnostima postaje vise nego pristajanje, ono znaci 
saucesnistvo.
Predsednik SANU akademik Dejan Medakovic je na poslednjoj Skupstini nase najvise i najznamenitije 
naucne institucije rekao da su se ocekivanja javnosti svela na cesto ponavljane zahteve: zasto SANU 
cuti? I svako onaj koji tako formulise ovo pitanje pokazuje neznanje u odnosu na delovanje SANU, kaze 
apoliticni i ne tako cutljivi predsednik Akademije. Po njemu jezik Akademije je jezik nauke i ona se ne 
opredeljuje u odnosu na dnevno-politicka dogadjanja jer se ne bavi podelom naroda vec svojim 
uzvisenim naucnim jezikom i govorom spaja i ukazuje na sigurne puteve napretka i cvrstog duhovnog 
objedinjavanja.
Ovo nacelno i visokoparno nacelno opredeljenje predsednika SANU koje je izneo pre nekoliko dana ne 
bi bilo sporno, da se nije pri tome posluzio najordinarnijim politickim jezikom i ideoloskim stavovima, 
koji kao da su prepisani iz nekog od mnogobrojnih saopstenja vladajuce stranke. Evo sta kaze u svom 
obracanju akademik Medakovic. "Netacno je, dakle, tvrdjenje da se Akademija ne oglasava sada, kada 
se odvijaju tako veliki i sudbonosni dogadjaji, a obnova zemlje posle toliko razaranja predstavlja 
preduslov za svaki civilizacijski napredak. Novi svetski poredak cijeg smo stvaranja svedoci, novi je 
savremeni oblik za pokoravanje jedne zemlje koja se suprotstavlja globalnoj politici jedne supersile, koja 
je ugrabila pravo da prema svom nahodjenju prekroji politicku kartu celog sveta."
Toliko o naucnom jeziku predsednika Akademije koji ipak nije odoleo da se odredi prema najaktuelnijim 
dogadjanjima u nasem drustvu. Je li ovo taj visokoumni i vrhunaravni naucni jezik koji spasava 
Akademiju od furija dnevne politike, ili se prosto radi o otvorenom podrzavanju jednog pogubnog 
politickog koncepta koji je srpski narod doveo na ivicu bioloskog i politickog opstanka.
Zar oglasavanje SANU povodom permanentnog i drasticnog gusenja slobodne javne reci, hapsenja i 
proganjanja mladih ljudi koji pruzaju nenasilni i mirni otpor rezimu, drasticnog osiromasenja i 
kriminalizacije naseg drustva, ukidanja osnovnih gradjanskih sloboda i prava, upadanja maskiranih 
batinasa na fakultete, narastanja otvorenog kulta licnosti i diktature, nije zadatak i obaveza clanova 
SANU koji treba da vode neprekidnu brigu za utvrdjivanje javnog drustvenog morala i nepotkupljivog 
sistema vrednosti, kako to predvidja i propisuje akademik Medakovic.
U drustvu u kojem je unisten svaki javni moral i sistem trajnih vrednosti pozivanje na jezik nauke samo 
je licemerno izbegavanje da se SANU i njen predsednik odlucno i bez ikakvih institucionalnih zaklanjanja 
odrede o stanju u nasem drustvu, jer jedino tako SANU moze sacuvati vec poljuljani ugled nase najvise 
naucne institucije.
Predsednik SANU se u svom obracanju poziva i na dugu tradiciju nemesanja i neoglasavanja Akademije 
o dnevno-politickim pitanjima, ali to je samo uzaludan pokusaj opravdavanja i racionalizacije, jer u 
letopisu Akademije moze se naci mnogo primera vernog sluzenja Akademije najogoljenijim ideoloskim i 
politickim interesima.
Ako SANU ostane dosledna pritvornom i licemernom stavu svoga predsednika, nece se vise postavljati u 
nasoj javnosti pitanje: Zasto cuti Akademija, nego se vec sada sa puno prava i smisla moze reci: Zasto 
je cutala Akademija.
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Marinko M. Vucinic

PONOVO KLECKA - 1998 - 2000 - RATNI ZLOCINI ”OVK”
SLUCAJ KLECKA
Odlomci iz izjava i komentara iz septembra 1998 kada su u Klecki i Radonjica Jezeru (blizu Decana) 
otkriveni zlocini koje je pocinio ,,OVK"
Kristofer Hil (Christopher Hill), Specijalni izaslanik SAD za Jugoslaviju
“Osudjujem jezivi pokolj srpskih civila koje su izvrsili albanski teroristi. SAD su ogorcene surovostima u
selu Klecka. SAD nece podrzati brutalne napade OVK i osudjuje svaki vid agresije , kao i otimanje
civila.”
Dzej Karter (Jay Carter), Portparol kancelarije UN u Beogradu
“Moraju se pronaci i kazniti ljudi koji su masakrirali Srbe u selu Klecka, zato sto borba za nezavisno
Kosovo mora biti kroz dijalog, a ne na takav nacin. Medjunarodna ce zajednica poslati grupu strucnjaka
na kosovo, pod jurisdikcijom suda u Hagu, koja ce ispitati ovaj poslednji pokolj, kao i ostale zlocine.”
Herman Majn (Herman Main), Predsednik Udruzenja nemackih novinara
“Neki nemacki novinari obicno subjektivno izvestavaju sa Kosova. Vecina novina i medija pokusavaju da
prikazu objektivnu sliku o stanju na Kosovu, koristeci izvore kako srpske tako i albanske strane.
Medjutim, mnogi novinari pokusavaju da svojim reportazama ostave utisak da su vrlo dobro obavesteni,
sto ukazuje da su bili svedoci na licu mesta, a to nije istina. Najdrasticniji slucaj takvog izvestavanja
pocinio je dopisnik lista DIE PRESSE Erih Rutfelder (Erich Ruthfelder) koji je pisao o necem sto nije
video. On je samo cuo o tome, a to nije bilo potvrdjeno."
Meri Robinson (Mary Robinson), Visoki komesar UN za ljudska prava
“Zgranuta sam i zgrozena ovonedeljnim slikama ugljenisanih ostataka u improvizovanom
krematorijumu."

Sest masovnih grobnica i stratista nadjeni su blizu Glodjana. Prva od sest grobnica i stratista gde su 
albanski teroristi ubijali srpske civile nadjena je 8. septembra 1998. kod sela Glodjani.
Prema svedocenju uhvacenih albanskih terorista, clanova ,,OVK", doveli su otete srpske civile na obalu 
kanala koji povezuje Bistricu sa Radovica Jezerom, ubili ih i bacili njihova tela u kanal. Nadjena su dva 
muska i dva zenska tela na obali, dok je drugih 16 izvadjeno iz kanala u razlicitim stadijumima 
raspadanja. Jednom zenskom telu nedostajalo je pola glave, a drugo je bilo izresetano sa sedamnaest 
metaka. U plitkom grobu, stotinak metara dalje, nadjena su jos cetiri tela. Neka tela su plovila celim 
putem do jezera gde su nadjena.
Istrazni sudija Rajko Gojkovic opisao je prizor kao cudovisan, posto su mnoge zrtve bile sakacene i 
mucene pre pogubljenja. Nekoliko drugih plitkih grobova otkriveno je blizu Glodjana sa osakacenim,
obezglavljenim ili kastriranim telima.
Tela 37 srpskih civila otkrivena su 13. septembra 1998. U blizini su nadjeni i ostaci drugih tela i veruje 
se da su ih razvukli psi, ptice i druge divlje zivotinje. Broj ubijenih Srba nije konacan.
,,OVK", koja je imala bazu u blizini, otpocela je sa pogubljenjima u prolece 1998. kada su, u aprilu, oteli 
osam starijih ljudi iz sela Gornji i Donji Ratis. Veruje se da su streljani i sahranjeni u masovnu grobnicu 
u Glodjanu.
U Gornjem Ratisu otkriveno je 10. septembra 1998. stratiste sa osam tela.

Izjava bivseg komandanta OVK za oblast Glodjani - Radonjica Jezero - Ramusa Haradinaja, zvanicnika 
posleratnog Kosovskog zastitnog korpusa i jednog od politickih lidera Albanaca sa Kosova (22. jun 
2000)
,,Sto se tice okolnosti sa kojima se OVK suocila kada se borila ne samo sa Jugoslovenskom armijom , 
vec i sa policijom i paravojnim snagama, OVK je obratila veliku paznju postovanju Zenevske konvencije 
o pravilima rata"
Natrag u 1998 - Krecne peci
Kako su albanski teroristi oteli, ubili i spalili srpske civile u selu Klecki
Srpska policija je 27. augusta otkrila pec za kremaciju u krecari koja se koristila da se otresu ubijenih 
srpskih civila.
Uhvaceni teroristi OVK iz Maliseva, Ljuan Mazreku i Bekim Mazreku, rekli su policiji da je u julu 1998 
OVK zarobila, ubila i spalila 22 srpska civila u selu Klecki, nekih 45 km jugozapadno od Pristine. Civile su 
postrojili pred streljacki odred i pogubili. Peci za krec su koriscene u nadi da ce visoke temperature 
unistiti dokaze. Medjutim, ostalo je nekoliko delimicno sagorelih tela.
Ljuan Mazreku je priznao da je OVK, kojom su komandovali Fatmir Ljima, Gani Krasnici i Hismi Kilja, 
opkolila oko 100 civila u selu Orahovac. Prebacili su ih u Klecku gde su nastavili da siluju, pred svima, 
sve zenske, bez obzira na starost, cak i decu. Ljuim Mazreku je priznao da silovanje i da je otsekao uvo 
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jednom decaku. Opisao je kako su ljudima osecani udovi, kopane oci, otsecane glave, kao i kasapljenje 
raznih organa pre nego sto su na kraju streljani. 
Bekim Mazreku je priznao da je licno ubio 5 ljudi, 3 zene i 2 deteta od 7 i 11 godina. On je potvrdio da 
je po naredjenju Fatmira Ljime, Ganija Krasnicija i Hismi Kilje OVK pogubio 22 civila. 
U Klecki je bila baza OVK zajedno sa poligonom za obuku i skrovistem municije. Policija je otkrila veliku 
kolicinu oruzja i municije - cak i protivtenkovske raketne granate i pakete humanitarne pomoci iz SAD. 
U selu Klecka nadjena su tela 22 srpska civila.

20. jun 2000.
Akcija Kfora na podrucju Drenice
PRONADJENA CETIRI BUNKERA SA ORUZJEM
Pristina - Snage Kfora otkrile su u blizini kosovskog sela Klecke, na podrucju Drenice, cetiri bunkera sa 
velikom kolicinom naoruzanja i municije i jedno skladiste oruzja, saopstio je portparol Kfora. Dva 
bunkera puna oruzja otkrivena su juce blizu Klecke, kilometar od "letnje rezidencije" bivseg komandata 
Oslobodilacke vojske Kosova, Agima Cekua. Kfor je u blizini bunkera otkrio i logor za obucavanje koji je 
izgleda jos u upotrebi, rekao je major Demijan Plant, napominjuci da druga dva bunkera koja su 
pronadjena u istom podrucju jos nisu otvorena. U jednom od bunkera, koji je bio zatvoren celicnim 
vratima, do sada je pronadjeno izmedju 30 i 50 pusaka i automatskog oruzja, 50 raketa i granata, kao i 
eksplozivi i municija. U akciji je ucestvovalo oko 400 britanskih, ceskih, svedskih i finskih vojnika. 
(Beta-AFP)

21. jun 2000.
Londonski Tajms o akciji Kfora
DOKUMENTI U DRENICI POVEZUJU ORUZJE SA OVK
Beograd - Londonski Tajms pise juce o akciji Kfora u drenickom kraju i najvecoj zapleni skrivenog oruzja 
od dolaska medjunarodnih snaga na Kosovo. Tajms navodi ocenu britanskih vojnih izvora da dokumenti 
pronadjeni u skladistima 67 tona municije i oruzja povezuju pronadjeni arsenal sa raspustenom 
Oslobodilackom vojskom Kosova, iako njen bivsi komandant Agim Ceku to negira, prenosi Radio Bi-Bi-Si 
u programu na srpskom jeziku. (FoNet)

22. jun 2000.
Kfor unistio cetiri skladista municije u drenickom selu Klecka
OPERACIJA LETERMAN SE NASTAVLJA
Pristina - Portparol Kfora, americki major Skot Slejten izjavio je da su cetiri skladista municije, koja su u 
drenickom selu Klecka otkrili pripadnici Kfora, unistena u nedelju.
Slejten je na konferenciji za novinare u Pristini rekao da su oruzje i municija prebaceni na bezbednu 
lokaciju radi unistavanja. Bunkeri su tokom dana unisteni u nekoliko manjih kontrolisanih eksplozija. On 
je ocenio da je ta akcija, koja je izvedena u petak, bila najveca zaplena nelegalnog oruzja od dolaska 
Kfora. Prema njegovim recima, u akciji pretrage terena na podrucju Drenice, nazvanoj "Operacija 
Leterman" ucestvovali su britanski, norveski, svedski, finski, ceski, nemacki i ruski vojnici. Slejten je 
dodao da je "Operacija Leterman" jos u toku.
Opsezna potraga medjunarodnih snaga za oruzjem, pocela je proslog cetvrtka i za to vreme je 
pretreseno 100 kvadratnih kilometara teritorije u Drenici, centralnom delu Kosova. Skladista municije 
otkrili su, kako je rekao Slejten, britanski major Sajmon Mar i narednik Vejn Tun. "Dok sam kroz 
dvogled trazio nase vojnike, ugledao sam nesto sto je izgledalo kao ulaz u bunker", rekao je Tun.
Komandant sektora Centar, britanski brigadni general Ricard Siref izrazio je, kako je preneo Sleten, 
zadovoljstvo uspehom operacije u Kleckoj. "Otkrice ovih zaliha oruzja uklonilo je opasno agresivno 
orudje iz ruku ekstremista. To je jos jedan korak koji preduzimamo u cilju zaustavljanja nasilja bilo koje 
etnicke grupe na Kosovu", rekao je britanski general.
Prema recima portparola, otkrivena skladista u Kleckoj obisao je i komandant Kfora, spanski general 
Huan Ortunjo koji je ocenio da je zaplena tako velike kolicine oruzja i municije "veliki uspeh u stalnoj 
borbi za eliminisanje nelegalnog oruzja na Kosovu". (Beta)

 


